
Zápis ze zasedání výboru JČMF dne 2.12.2023 

Žitá 609/25, Praha 1 

 

Na zasedání bylo přítomno 30 členů výboru JČMF či jejich zástupců a 3 hosté, viz přiložená prezenční listina.  

Program 

1) Zpráva předsedkyně JČMF o činnosti předsednictva 

2) Zpráva hospodáře JČMF o financích  

3) Zpráva kontrolní komise  

4) Informace zástupců pobočných spolků a odborných komisí o jejich činnosti jejich činnosti. 

5) Informace o proběhlých významných a zajímavých akcích. 

6) Organizační řády soutěží 

7) J. Dolejší – Informace o aktuálním průběhu revize RVP - diskuze  

8) Krátké přednášky nositelů ceny Albertus za rok 2023 

9) Různé 

 

 

J. Dolejší přivítal členy a seznámil je s programem zasedání výboru. 

 

Ad 1 )  A. Šolcová přednesla zprávu činnosti předsednictva výboru. Základní body jsou uvedeny níže. 

• Předsednictvo se sešlo od června dvakrát, a to 3. října a 7. listopadu 2023. 

• Proběhly důstojné oslavy 100. narozenin prof. Černohorského, které uspořádal brněnský pobočný spolek. Patří 

mu za to veliký dík. 

• Jednání s ministrem školství je odloženo na 12.12.2023. Přizván byl i zástupce pro soutěže T. Bárta. 

• Žádosti o granty - Vyřizovali jsme žádosti o dotace z RVS (323 tisíc Kč – Mohli bychom uvažovat o zvýšení částky 

v dalších letech) a MŠMT. 

• Části JČMF byly požádány o přípravu zpráv o činnosti a hospodaření. 

• Akreditace – změnila se pravidla pro udílení akreditací na vzdělávací akce. JČMF bude udílet akreditace 

prostřednictvím pobočných spolků, které akce pořádají. Předsednictvo JČMF si vyhrazuje udělovat jen 

akreditaci akcí, které JČMF přímo spolufinancuje. 

• Příprava nové databáze – Probíhá příprava databáze v novém systému, kterou má na starost D. Hlubinka. 

• Cena Albertus – Komise udělila ceny Albertus za výuku informatiky (RNDr. Jan Preclík, Ph.D.)  a fyziky (RNDr. 

Kateřina Vágnerová). 

• Jednota prošla úspěšně kontrolou čerpání dotací od státu, paní předsedkyně poděkovala za přípravu podkladů 

P. Abrožovi a J. Dittrichovi.  

• Ceny prof. Babušky se budou předávat 20. prosince 2023. JČMF se podílela na hodnocení. 

• Jednání s nakladatelstvím Prometheus ohledně dividend – termín valné hromady ještě není znám a je 

avizováno, že dividendy se vyplácet nebudou. 

• Rozloučení se zesnulými členy JČMF doc. Jiřím Holendou a Mgr. Františkem Procházkou.  

 

Ad 2) P. Ambrož přednesl právu o hospodaření a návrh rozpočtu na rok 2024 o hospodaření 

• Informace o stavu účtu – informace jsou přiloženy níže. 

• Rozpočet na příští rok - problematická databáze, nedoplatky členských příspěvků a plateb za časopisy, což by 

se mělo vyřešit novou databází – Proběhlo hlasování o navrženém rozpočtu, který byl jednomyslně schválen 

(hlasování - 30  –  0  –  0) – také přiloženo níže. 

• J. Kočvara upozorňuje na lepší úrokové sazby u jiných bank. 

• T. Bárta informoval, že příští rok nebude možné dělat reklamu sponzorům přímo na akcích k matematické a 

fyzikální olympiádě. Slovo „olympiáda“ nesmí být užíváno ke komerčním účelům. Prosí JČMF, aby vzala tuto 

reklamu více na sebe, aby bylo i nadále možné o prostředky žádat. 



• A. Šolcová – jednání z ČEZ probíhá neuspokojivě, předsednictvu výboru připadají požadavky na reklamu zcela 

nepřiměřené prostředkům. 

 

Ad 3) Zpráva kontrolní komise – byla provedena kontrola účetních dokladů a kontrolní komise neshledala žádné 

nedostatky. – Výbor vzal tuto zprávu na vědomí.  

 

Ad 4 a 5)  Informace zástupců pobočných spolků a odborných komisí o jejich činnosti jejich činnosti. 

• Nepřítomnost zástupce ČMS 

• Informace o ČFS – J. Valenta -  probíhají  nominace na cenu Martina Černohorského, připravuje se mezinárodní 

konference částicové fyziky u nás 

• SUMA – N. Vondrová – každoročně pořádá 4 konference pro učitele matematiky a  SVOČ v didaktice 

matematiky 

• FPS – Z. Drozd informoval, že proběhla Science of stage v planetáriu a připravuje se přehlídka prací  

• Komitét pro fyziku - P. Exner se zúčastnil distančního shromáždění, kde byly odsouhlaseny změny příspěvků 

(zvýšení), připravuje se valné shromáždění, je třeba najít nové kandidáty, zejména ženy. 

• Český komitét pro matematiku - T. Kaiser – medaile pro mladé výzkumníky – žádost podat přes tento komitét. 

Mezinárodní matematický kongres ve Filadelfii, rezervní fond - byl zaplacen. 

 

Ad 6)  T. Bárta promluvil o problémech v soutěžích a sdělil komentáře k organizačním řádům soutěží – proběhla krátká 

diskuze.  

T. Bárta ještě podrobněji vysvětlil problémy se zákon o ochraně olympijské symboliky a požádal JČMF o jednání 

s Českým olympijským výborem.  Předsednictvo výboru se bude zabývat právní stránkou ohledně používání olympijské 

symboliky. 
 

Organizační řády všech našich soutěží byly schváleny od 1.1.2023. (OŘ  MO - hlasování - 30 – 0 – 0, OŘ FO hlasování - 

30 – 0 – 0, OŘ TMF - 30 – 0 – 0, Klokan - hlasování  - 30 – 0 – 0,  CS SOŠ - hlasování - 30 – 0 – 0) 
 

Byly schváleny také nové celostátní výbory soutěže Klokan (hlasování 30 – 0 – 0) ve složení : Eva Bártková, Pavel 
Calábek, Radka Dofková, Josef Molnár, David Nocar, Eva Nováková, Martina Uhlířová, Vladimír Vaněk, Silvie 
Zatloukalová   

a soutěže TMF  (hlasování - 30– 0 – 0)  ve složení RNDr. Jana Bielčíková, Ph.D., RNDr. Martin Blaschke, Ph.D.,RNDr. Petr 
Chaloupka, Ph.D., RNDr. Zdeněk Janů, CSc.,Doc. Mgr. Šimon Kos,Ph.D., Mgr. Hynek Němec, Ph.D.,doc. RNDr. Dušan 
Novotný, CSc., prof. RNDr. Tomáš Opatrný, Dr. 

Ad 7) J. Dolejší přednesl Informace o aktuálním průběhu revize RVP. Skupina připravila návrh, ale není jasné, co se s 

ním stane, ve všem naprostý chaos. Proběhla krátká diskuze. 

 

Ad 8) Krátké přednášky nositelů ceny Albertus za rok 2023 

RNDr. Kateřina Vágnerová se připojila online, krátce a skromně představila své aktivity pro děti.  Pochválila soutěže a 

přimlouvala se o jednodušší zadání v základních kolech kvůli motivaci žáků. 

 

RNDr. Jan Preclík se omluvil z důvodu špatné dopravní situace. 

 

Ad 9) Různé – Členové výboru zasedání výboru nedoplnili již žádnými informacemi ani připomínkami. 

 
 

Dne 2.12.2023 v Praze  

zapsala Mgr. Pavla Hofmanová.  

 
 



Přílohy:  

1. Prezenční listina 

2. Zpráva o hospodaření 

3. Návrh rozpočtu 

 
 



 
 

 

 

 



 
 

 
 



 
 

 
 



 
 

 
 



 
 


